
 
25. juni 2015 

 

I medfør af Inatsisartuts Forretningsorden § 37, skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål: 

1. I forbindelse med at departementet for Uddannelse, Kultur, Forskning og Kirke har  

fremlagt “Nivi Olsens forslag til tiltag”, skal jeg forespørge, hvorvidt et samlet 

Naalakkersuisut står bag? 

2. Har man overvejelser om at lave tiltag til ændring vedrørende lærere som ansættes på 

ledelses- og administrative ansættelser på trods af manglende  ledelsesmæssige- og 

administrativ uddannelsesbaggrund? 

3. I forbindelse med at der efterlyses oprettelse af kvalitetsmæssige evalueringsmetoder, 

er Inerisaavik som det bruges i dag med på det næste skridt, eller har man tænkt sig at 

ændre på Inerisaavik? 

4. Er Koalitionen interesseret i at arbejde for, at hver enkelt skole skal begynde på, at 

fremlægge elevernes resultater åbent?  

5. I forbindelse med de omtalte tiltag, hvordan har man da tænkt sig at Departementets 

koordinering af de implicerede parter skal foregå?  

6. De enkelte kommuner har forlængst overtaget ansvaret for skoleområdet, har man 

opstartet tiltag for at ændre dette, for eksempel ved at etablere en koordineringscen-

tral? 

7. I fremlæggelsen af Naalakkersuisoq´s tiltag er der store forhåbninger til etableringen 

af en styrelse for uddannelsesområdet, vil Naalakkersuisut uddybe dets formål? 

8. Det er nævnt at forældre og elever skal involveres i de kommende tiltag, hvordan 

forestiller man sig at dette skal udmøntes/sikres i praksis? 

9. Forefindes der sikring/dokumentation for at skolepligten overholdes, og hvor mange 

elever der går ud af folkeskolen uden at færddigøre denne?  

(Medlem af Inatsisartut Suka K. Frederiksen, Siumut) 



 

Begrundelse:  

I forbindelse med vores udvikling som et folk, har folkeskolen en utrolig stor og central rolle. Når 

der snakkes om problemer i forbindelse med folkeskolen, er det mærkbart, at folkeskolen peger på 

forældrene og omvendt peger forældrene på folkeskolen, hvorfor det er tydeligt, at ingen vil påtage 

sig deres naturlige ansvar og at alt egentlig bare forsætter som før, hvorfor det ikke kan undre at 

problemerne ikke bliver mindre. 

Det er forældrenes og folkeskolens ansvar, at overholde loven omkring skolepligten, dvs. at 

kontrollere, at børnene går det nødvendige antal år i skole som loven foreskriver og hvis det endelig 

skulle ønskes, at eleven udskrives før tid, skal man ansøge kommunalebestyrelsen herom og til 

trods herfor, er det mærkbart, at skolepligten ikke overholdes, idet flere børn stopper før tid.   

Jeg er ikke i tvivl om, at alle disse tiltag i fremtiden etableres og kommer til at køre, dog vil det 

være på sin plads, at vi får lov at følge denne udvikling på lidt tættere hold end i dag, hvorfor jeg 

kun kan håbe på, at vi får lov at blive medspillere og følge med i udviklingen.  

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 


